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A Manifestation of Religiosity

 

The Religious Experience

Santacruzan is a tradition that was handed by Spanish missionaries to Filipinos to commemorate the feast of the exaltation of the cross. Later on, the feast day evolved to be connected with the Flores de Mayo in remembering the role of the Blessed Virgin Mary to salvation.

The early Christians’ concern to gain permission of professing the faith was one of their difficult struggles. With Emperor Constantine issuing the edict of Toleration, Christians were then allowed to express their faith in public. In 320 AD, Queen Helen, the mother of Emperor Constantine, searched for the cross.  The reported healings became evidences that led to the discovery of the true cross.

The connection of Santacruzan to the feast of Flores de Mayo can be traced back to the date of the triumph of the cross which was celebrated in the same month of May.  In the Philippines, May is the month dedicated to Mary. The Philippine Church has taken the month as an opportunity to give basic catechesis on the doctrines of the Church and to venerate Mary by offering her flowers and by saying the 30-day prayer in her honor.

A Public Manifestation of Faith

Santacruzan is a public and traditional celebration that is designed to evoke a spiritual experience of God.  It is also an explicit manifestation of the faith in the triumph of the cross.
On the other hand, Santacruzan provides a venue to acknowledge the role of Mary in God’s plan of salvation to humanity. This manifestation of faith helps every Christian to emulate Mary heroic virtues and her courage in the midst of experience of her son on the cross.

Santacruzan is an inculturated public exercise of faith. It is a manifestation of the inner piety and deep sense of religiosity of every human being. It is filled with religious meanings but not devoid of Filipino cultures. The wooden arc decorated with flower symbolizes how most Filipino value women in the society and even in the Church. The Philippines is widely acclaimed as the Pueblo amante de Maria (People who are loving of Mary). Santacruzan makes this love concrete as devotees honor Mary’s role in God’s plan.
 

Santacruzan in Taipei

On 29th May 2005, the parish organizations of St. Christopher’s church celebrate Santacruzan as a manifestation of faith by a procession in the streets. This will be done in a spirit of prayer and thanksgiving for the gift of the cross and the gift of the Blessed Virgin Mary.

Because, by the Holy Cross, Jesus Redeemed the World.

This is also an occasion of thanksgiving for the newly elected Pope, Benedict XVI and in celebration of the Eucharistic and Marian year.

We invite all of you to join us in reflecting and rejoicing the love of God, through the Cross and the “Yes” of the Blessed Mother.

菲律賓－聖十字架節

一種古老的傳說、一種犧牲的象徵、一種信仰的堅持

聖十字架節原先來自於一名西班牙傳教師，為了紀念耶穌受難的十字架所起。後來結合了Flores De Mayo（五月花季）節日，為紀念童貞聖母瑪利亞在耶穌基督蒙難時所扮演的角色。

早期的天主教徒在表達信念上常遇到掙扎不已的情況，但自從君士坦丁大帝（Constantine）給予了寬容之後，教徒才放心公開的表達他們的信念。西元前320年，君士坦丁大帝之母親海倫娜皇后（Helena）找尋耶穌基督蒙難時的十字架開始，陸續傳出此十字架具有治癒百病的能力。

每年的五月對菲律賓人來說意義盛大，因為聖十字架節、Flores De Mayo（五月花季）的紀念節日及十字架獲勝慶祝時間都在每年的五月份舉行，加上在菲律賓當地的每年五月，也奉獻給聖母瑪利亞。為尊敬聖母瑪利亞，菲律賓的信徒將會以傳統獻花及三十天玫瑰經禱告方式慶祝。

信念之證實

聖十字架節是一項傳統及公開慶祝節日，希望能引起對天主的心靈感應，也就是十字架獲勝的信念證實。

聖十字架節除了充滿宗教氣息外，也是菲國重要的文化節日之一。隊伍中有鮮花裝飾的拱門，代表婦女在社會及教堂的價值。菲國一直是以「敬愛聖母瑪利亞的人民」為號稱，希望透過聖十字架節活動可以表達自己對上帝的愛，同時將其奉獻予聖母瑪利亞。

臺北市的聖十字架節

2005年05月29日（於臺北市中山北路三段），我們邀請大家一起共和天主的恩典，一起來慶祝聖十字架節。

耶穌以聖十字架來拯救世界。

今年的活動也為了慶祝新任教主Benedict XVI以及表達對聖母瑪利亞之謝意。

透過祈禱的精神來感謝天主及聖母瑪利亞的賜福。
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